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PROTOKÓŁ  NR  XLVII/22 
 

z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

29 grudnia 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji, (ślubowanie radnego) i sprawdzenie kworum.  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Przewodniczący udzielił głosu E. Bącal (PTTK), która wręczyła na ręce Burmistrza 

Miasta statuetkę dla miasta Żary za publikację „Telemann. Żary. Dolne Łużyce”, która 

zajęła III miejsce w kategorii Informatory, w ramach 30 Ogólnopolskiego Przeglądu 

Książki Krajoznawczej i Turystycznej. 

 

Następnie Przewodniczący poinformował, że na dzisiejszej sesji jest obecny nowy radny 

Pan Paweł Ferdynus. Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radny 

obowiązany jest złożyć ślubowanie zgodnie z art. 23a ust.1 ustawy o samorządzie 

gminnym. Wobec powyższego Przewodniczący odczytał rotę ślubowania a radny Paweł 

Ferdynus powstał i powiedział „ślubuję”. 

Przewodniczący podziękował radnemu i dodał, że od tej chwili Pan Paweł Ferdynus 

obejmuje obowiązki radnego oraz ma pan prawo korzystać z przysługujących 

uprawnień. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji pozostałej części porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego Przewodniczący poprosił radnych o 

potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 21 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrz Miasta złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  tematu dot. 

podjęcia uchwały w sprawie wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2022. 

Zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym temat ten został wprowadzony 

pod poz. 22, a interpelacje oraz komunikaty będą kolejno pod poz. 23 i 24. 

 

Uwag ani wniosków do porządku obrad nie było. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLVI sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 



2 
 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Pytań w tym temacie nie było. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2022 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag, pytań ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 5 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/77/22) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w WPF. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o wyjaśnienia dot. długu gminy. 

Skarbnik J. Wojak wyjaśniła, że w chwili obecnej jest to dostosowywanie WPF do 

zmian w obowiązującym budżecie. Nowe założenia dot. zadłużenia znajdą się w nowym 

budżecie i w WPF. 

Innych pytań w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 5 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/78/22) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2023 r. 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Przewodniczący poinformował, że projekt 

budżetu został przedłożony Radzie i przekazany Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 

Zielonej Górze oraz radnym drogą elektroniczną. 

Poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały budżetowej, opinii RIO 

w tej sprawie oraz autopoprawek Burmistrza. 

W imieniu Burmistrza głos zabrała Skarbnik J. Wojak przedstawiając projekt budżetu, 

opinie RIO oraz proponowane autopoprawki. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wspomniane autopoprawki zostały radnym 

dostarczone przed sesją drogą elektroniczną i były omawiane na posiedzeniach Komisji. 
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Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały budżetowej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania w tym temacie. 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że zgodnie z procedurą w pierwszej kolejności zostaną 

przegłosowane zgłoszone przez Burmistrza autopoprawki, a następnie uchwała 

budżetowa i przystąpił do głosowania. 

 

Rada przyjęła wniesione autopoprawki  przy 15 głosach „za” i 6 „wstrzymuję się”. 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej z 

przegłosowanymi autopoprawkami. 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 4 „przeciw” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/79/22) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag, pytań ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 4 „przeciw” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/80/22) 

 

O godz. 1025 Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy w obradach. 

Po przerwie na sesji pozostało 20 radnych. Nieobecna radna D. Rezlerska. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji 

przypadającej w roku 2023 na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem 

Centrum Integracji Społecznej w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/81/22) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
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Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/82/22) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia lokalu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/83/22) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XLVII/84/22) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 

statutu MOPS w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/85/22) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych 

dotacji przedmiotowej dla MOSRiW na rok 2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/86/22) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żary o statusie miejskim. 
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Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/87/22) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/88/22) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach komisji stałych 

Rady. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/89/22) 

 

18. Rozpatrzenie skarg jakie wpłynęły do Rady. 

Przewodniczący poinformował, że do Rady wpłynęły skargi, które skierowane zostały 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która je rozpatrzyła przedstawiając Radzie swoją 

opinię i proponowane uchwały. 

Skargi, opinie Komisji i biura prawnego oraz proponowane projekty uchwał dot. 

rozpatrzenia skarg zostały radnym przekazane drogą elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania w tej sprawie.  

Radna E. Gajda zapytała dlaczego jest inny projekt uchwały niż opinia Komisji Skarg… 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Komisja przygotowała opinię bez projektu uchwały. 

Miał wątpliwości wobec czego poprosił prawników o przygotowanie opinii i projektu 

uchwały w tej sprawie. 

Szczegółowe wyjaśnienia przedstawiła mec. A. Walicka-Kotlarska. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poinformowała, że w stosunku do skargi nr 2 (z 

5.12.2022r.) Komisja opowiedziała się jednomyślnie. Nie musi także zapraszać na 

posiedzenie kogokolwiek.  
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Przygotowanie projektu uchwały oraz opinii przez kancelarię prawną można uznać 

nawet za nieetyczne biorąc pod uwagę fakt, że wcześniej odmówiła współpracy z 

Komisją. Należy jednak wziąć pod uwagę, że sprawa skarżącego od ponad 10 lat nie 

została rozwiązana. 

Mec. A. Walicka-Kotlarska zwróciła uwagę, że Komisja winna rozpatrzyć skargę 

wnikliwie. Ma prawo wglądu w dokumentację, która jest obszerna ale nie musi.  

A.Słodkowska stwierdziła, że nie rozumie takich wyjaśnień. Uważa, że Urząd sam 

powinien przekazać Komisji dokumenty. 

Przewodniczący Rady zakończył dyskusję stwierdzeniem, że to tylko on jako 

Przewodniczący Rady może zgodnie z ustawą wydawać polecenia służbowe 

pracownikom Urzędu i dlatego wszelkie wnioski dot. dostarczenia komisji określonych 

dokumentów  czy zaproszenia na posiedzenie określonych osób winno odbywać się za 

jego pośrednictwem. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania uchwał w sprawie 

rozpatrzenia skarg. 

 

1. Skarga (S.Sz. – w sprawach podatkowych) z dnia 28.11.2022 r.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/90/22) 

 

2. Skarga nr 1 (E.S.)  z dnia 28.11.2022 r.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/91/22) 

 

3. Skarga nr 2 (E.S.)  z dnia 05.12.2022 r.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 3 „przeciw”. 

(Uchwała nr XLVII/92/22) 

 

19. Zatwierdzenie harmonogramu obrad sesji Rady na I półrocze 2023 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/93/22) 

 

20. Zatwierdzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2023 r. 

Komisja Rewizyjna przygotowała plan kontroli, który został dostarczony radnym drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda zapytała czy kontrola przygotowania obiektów sportowych i 

rekreacyjnych … nie jest czasem w kompetencjach Komisji Oświaty …? 
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Wyjaśnienia w tym temacie złożył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej B. Hadryś oraz 

Przewodniczący Komisji Oświaty … - R. Dziadul. 

Dodatkowy komentarz przedstawił M. Popławski. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/94/22) 

 

21. Zatwierdzenie planów pracy  komisji stałych Rady na I półrocze 2023 r. 

Komisje Rady przygotowały plany pracy, które zostały dostarczone radnym drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVII/95/22) 

 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania w tej sprawie? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVII/96/22) 

 

23. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć zapytanie lub 

interpelację 

Przypomniał, że interpelacje i zapytania składa się pisemnie na ręce Przewodniczącego 

Rady. 

 

Radna J. Werstler-Wojtaszek złożyła zapytanie w sprawie pozyskania środków z 

funduszu Polskiego Ładu na kulturę, a Radna M. Lenczyk zapytała o sprawy związane 

dostawami, dystrybucją i jakością węgla. 

Wstępnej odpowiedzi udzieła D. Madej w kwestii środków na kulturę, a Prezes PK 

„Pekom” SA D. Niedźwiecka w kwestii dystrybucji węgla. 

Innych interpelacji i zapytań nie było. 

 

24. Komunikaty i powiadomienia. 

Burmistrz Miasta D. Madej podziękowała za realizację zadań w 2022 r. oraz złożyła 

wszystkim życzenia noworoczne. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja planowana jest na 26 lub 27 

stycznia 2023 r. a następnie złożył życzenia noworoczne. 
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Na koniec stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 

1150 zamknął czterdziestą siódmą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 

          
 


